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Essentiële bedrijven  -  Sneltesten

In januari jl. kondigde de minister de inzet van sneltesten voor werknemers met kritische 
functies in essentiële bedrijven aan. Kritische functies zijn functies die niet snel te 
vervangen zijn, die onmisbaar zijn in het bedrijf en waarvoor telewerk onmogelijk is. 

De inzet van sneltesten heeft als doel de continuïteit in de betrokken bedrijven te 
waarborgen. De werkgever zal aan de werknemers die volgens deze strategie worden 
getest een attest afleveren waarop staat dat zij een kritische functie uitvoeren in een 
essentieel bedrijf. Met dat attest kan de werknemer de woon-werkverplaatsing doen.

1. Welke bedrijven komen in aanmerking als ‘cruciale bedrijven’ en worden beoogd 
binnen de strategie van sneltesten? Graag een opsomming.

2. Aan welke criteria moet een bedrijf voldoen om in aanmerking te komen binnen de 
strategie van sneltesten? Welke instantie bepaalt welke bedrijven aan de criteria 
voldoen?

3. Zijn bedrijven in de mogelijkheid zichzelf naar voren te schuiven als cruciaal bedrijf?

4. Hoeveel werknemers werden al getest met een sneltest? Graag een overzicht per 
bedrijf.

5. Met welk budget gaat de strategie van sneltesten in cruciale bedrijven gepaard? 
Wordt dat budget mogelijk uitgebreid?

6. Wie is verantwoordelijk voor de levering en afname van de sneltesten?

7. Welk type sneltest wordt gebruikt? Is er een validatie vanwege het Agentschap Zorg 
en Gezondheid?

8. Hoe evalueert de minister de inzet van sneltesten in bedrijven? Kan die mogelijk 
worden uitgebreid naar overige bedrijven en de maatwerksector?
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1. Het pilootproject sneltesten richt zich op bedrijven die voldoen aan de definitie zoals 
vastgelegd in het MB van 28/10/2020, houdende dringende maatregelen om de 
verspreiding van het coronavirus COVID-19 te beperken. Het gaat om sectoren zoals 
farmaceutische sector, voedingssector, (petro)chemische sector, havens,…

2. Het gaat om bedrijven die voldoen aan de definitie van essentieel bedrijf. Dit wordt 
afgetoetst door VLAIO bij aanmelding van de bedrijven. Er werd een protocol opgesteld 
door de arbeidsgeneeskundige diensten dat goedgekeurd werd door de taskforce 
testing olv Prof. Herman Goossens. In dat protocol staan de voorwaarden waaronder 
sneltesten ingezet mogen worden. De lijst van kritische functies moet vooraf door het 
bedrijf vastgelegd worden en overlegd met de gebruikelijke kanalen zoals het Comité 
voor preventie en bescherming op het werk. Het protocol kan u hier vinden: 
https://www.vlaio.be/nl/begeleiding-advies/jouw-bedrijf-tijdens-
corona/pilootproject-sneltesten-bij-essentiele-bedrijven-1

3. Bedrijven die interesse hebben om in te stappen in het pilootproject sneltesten, kunnen 
dit melden via sneltesten@vlaio.be. VLAIO toetst af of ze als essentieel bedrijf aanzien 
worden.

4. Begin maart werd dit pilootproject geëvalueerd. Op dat moment waren er slechts 13 
sneltesten in het kader van dit project ingezet. VLAIO beschikt niet over informatie op 
niveau van individuele bedrijven; het zijn de arbeidsgeneeskundige diensten die de 
informatie verzamelen en geaggregeerd rapporteren.

5. Er is geen apart budget voorzien voor dit pilootproject. De Vlaamse overheid levert de 
testen aan de arbeidsgeneeskundige diensten. Deze komen uit de aankoop die 
gebeurde in oktober. De kost voor interventie door de arbeidsgeneeskundige dienst 
wordt gedragen door het bedrijf.

6. De sneltesten worden door de Vlaamse overheid geleverd aan de  deelnemende 
geneeskundige diensten. Conform het protocol zijn het de bedrijfsartsen die de testen 
afnemen.

7. De gebruikte testen zijn COVID-19 Antigeen sneltesten met nasopharyngeale afname 
en zijn goedgekeurd door het FAGG, wat hiervoor de bevoegde instantie is.

Het Agentschap Zorg en Gezondheid is mee betrokken in de organisatie, voorbereiding 
en uitvoering van dit pilootproject. 

8. Voor dit pilootproject werd een streng protocol opgesteld door de 
arbeidsgeneeskundige diensten en het werd goedgekeurd door de taskforce testing 
o.l.v. prof Herman Goossens. In dit protocol staat onder welke voorwaarden sneltesten 
mogen ingezet worden. 

Begin maart werd dit pilootproject geëvalueerd door de deelnemende 
bedrijfsgeneeskundige diensten. Uit de evaluatie bleek dat het effectieve gebruik van 
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de sneltesten in het kader van dit protocol erg beperkt was (13 sneltesten in totaal 
gebruikt). Dit is op zich goed nieuws want het wil zeggen dat de bedrijven deze 
sneltesten niet roekeloos inzetten en terughoudend zijn in het gebruik van deze 
mogelijkheid.  De belangrijkste reden is immers de terughoudendheid van werkgevers 
en artsen omwille van het risico om potentieel besmettelijke personen op de werkvloer 
te houden en op die manier andere werknemers te besmetten. Daarnaast is er ook de 
logistieke organisatie: in de meeste bedrijven is er geen bedrijfsarts meteen 
beschikbaar; als deze op 1 week enkele keren naar een bedrijf moet komen om slechts 
enkele testen uit te voeren ligt de kost hoog t.o.v. het potentiële voordeel. Daarnaast 
is er ook de beperking in het protocol dat dit niet kan worden toegepast als je 
samenwoont met de indexpatiënt/besmet persoon. Aangezien in veel gevallen het 
gezin de bron van besmetting is sluit dit ook al een groot aantal potentiële deelnemers 
uit.

Als minister ben ik groot voorstander van zelftesten. Het is mijn hoop dat de federale 
overheid dit op korte termijn mogelijk maakt. De bedoeling is om deze preventief te 
kunnen inzetten en zonder dat deze verplicht door een bedrijfsarts dienen afgenomen 
te worden. Alle bedrijven moeten hiervan dan gebruik kunnen maken. 


